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Явна благодарность 
Женското благотворително Д-во „Милосердие" въ Провадия 

изсказва своята благодарность на провадийското музикално Д во 
„ Л и р а " въ лицето на двятелния му регентъ г нъ Янко Гатевь , 
класенъ учитель. И на всички г-жици и г-да които имаха любез 
ностьти да подиомогнатъ Д-вото сь благосклонното си участие 
въ вечеринката, която, то даде на 25 февруарий т. г. 

гр . Провадия 2 /Ш 1912 год. 

Огъ Настоятелството. 

ПЕРИМЕТРИ и КОНЦЕСИИ 
за манганезъ и други метали се финансиратъ 
отъ Л. В., — редакцията на вестника. 

ОБЯВЛЕНИЕ. 

Българска Кредитна Банка 
„ГИРДАПЪ" 

Варненски клонъ. 

ТърСИ ЛОДКОЛектори за разпродажба на лозове отъ Софий
ската Класна Лотария (гарантирана отъ Българското 
Царство ) съ износни условия. 
За споразумение до Банката. 

Само Банка Гирдапъ е най-сигуренъ главенъ колекторъ за 
лотарията, тя изплаща каквито и да с ъ големи печал
би и премии — веднага въ брой 

Бълг. Кред. Банка „Гирдапъ"—Варна. 

Една !%п ро4ь на д-ръ Ц в . 
Идеята на шефа на прогре-

систите г. д-ръ Даневъ за коа-
лиране на нашите партии все 
повече и повече намира съчув
ствие и подкрепа всредъ бъл
гарското общество. А постоян
ството и искревостьта, съ които 
уважаемиятъ ш е ф ъ преследва 
да се реализира неговата идея 
о щ е повече усилватъ и усигу-
р я в а т ъ у с п е х а на предприетото 
велико за Б ъ л г а р и я дело. 

Н а праздника на освобожде
нието прогресивно либералната 
партия отпразднува «.воя патро-
ненъ ираздникъ. На. празднен-

ството въ София д-ръ Даневъ е 
цроизнесълъ наздравица. По то 
зи случай писаха почти всички 
вестници, а в. „Вечерна поща" 
отъ 22/П ето що казва: 

"Наздравицата, коятотой (д-ръ 
Даневъ) държалъ, се състои отъ 
една кратка хубава р е ч ь . Д-ръ 
Даневъ е говорилъ за развити
ето на България и за външна
та политика на западно-европей-
ските държави и Русия . Следъ 
това е говорилъ за коалицията. 
Т о й посочилъ като п р о м е р ъ 
днешната коалиция за сближе
ние на всички други п а р т и и . I I 

наистина д р ъ Даневъ е правъ 
като посочва днешната коалиция 
за пример >> на останалите бъл
гарски иартии. Последните с ъ 
длъжни не само да се коалиратъ 
на класть, но предварително да 
се обединятъ. Ако хвърлимъ е-
динъ бегьлъ поглед ь на тия оста
нали партии, щевидпмъ1 че т е и-
матъ едни и същи програми,но с ъ 
ра.единени, разцеиени. Гонятъ 
се напразно, омаломощаватъ се 
и се компрометиратъ взаимно. 
Всичко това безиорно е въ у-
щърбъ на народните интереси 
и общоотечественитЬ идеали. 
Съществени принципни разли
чия не съществувагь л1зжду т в-
зи партии и т е напраздно се 
самоунищожаватъ поради амби
циите на едни иди други лично
сти, които не искатъ партийни
т е принципи да служатъ за зна
ме на партията, а отделните 
личности. 

По нататъкъ вестника зак.ио 
чава така: 

НашитЬ партии с ъ далечъ о-
ще отъ тоя партиенъ идеалъ-
Наредъ съ д-ръ Даневъ ние имъ 
пожелаваме да го постигнать, 
А това ще даде на страната, 
както казва д-ръ Даневъ, силни 
партии, които съ успбхъ и твър-
дость ще постигнать отечестве
ните идеали. " 

Да тъй е — ще кажемъ и ние. 
И толкова ио добре, колкото 
повече мислятъ така. 

Спокойствието на България и 
тържеството въ нея на народ
ната воля ще се постигне чрвзъ 
обединение на нейните сили, 
чрЬзь образуване на силни гру-
пи, които единствено с ъ въ състо
яние да наложатъ тая партийна 
воля. Главния източникъ на по- | 
литическата слабость въ Бълга- I 
рия е нейвото неоправдано раз- I 
покъсване на многобройни пар
тии. Много право запитва другъ | 

1 единъ ежедневникъ: н Какъвъ по
литически и социаленъ ирогресъ 
налага отделното съществуване 
на народници, прогресията даже 
и демократи отъ една страна и 
на ста.мболисги, радосдависти и 
тончевисти отъ друга? Серпо?енъ 
ум ь може ли да иодържа, че е 
полезно за страната, че е въ 
интереса на нейния социаленъ 
ирогресъ, че засилва нейната 
политическа мощь разединение
то на партиите отъ горните две 
групи? Съ какво може да се опра
вдае д-влението даже нъ социа
листическата парти;.? Ние зна-
емъ кой е този натиск.,, който 
в )ди българските партии кьмъ 
разцепление. Той е натискътъ 
за първенство, за повече об
лаги, за удовлетворение на инать 
и ненанисти. Тежко на Бълга
рия, ако не намвримъ средство 
противъ този натнскт! 

По изменение закона за народното 
просвещение. 

Въ народното събрание М-ръ Боб-
чевъ се е изказалъ, че е невъзможно 
да се предостави всецъло на общини
те издръжката на училищата. Това мо
же да стане постепенно. Говориха за 
отсжтствие на хармония и разбиране 
между народния учитель и населени
ето. Какъ да се направятъ безвръдни 
нетърпимите учители. Г-нъ Пъевъ ни 
предложи тайного гласоподаване за у-
волнението на учителя; съ това, спо-
редъ мене, ще се внесе анархия въ на
шето учебно дело. Учителитъ СА чи
новници и те ще "бждатъ третирани 
при назначението и уволнението имъ 
като такива. Азъсъмъ разпоредилъ що
то всички постжпки на учителите да 
бждатъ бързо разглеждани отъ дисцип
линарните комисии и бързо наказвани. 

Нашите учители не требва да пар-
тизанствуватъ, обаче тЬ могатъ да и-
матъ свои политически убеждения. 

По нататъкъ М-ръ Бобчевъ се про-
изнесълъ въ полза на общото образо
вание прЬдъ професионалното. 

&3^--™ 

I собственото двуетажно здание съ 1000 м. 
дворно мЪото, находище се въ центъра на селото 
Марково, варненска околия, 7 километра отъ гара 

Гебедже. Долния етажъ съ мазя пригодно за кръчма и бакнлпя. 
Горния съ две стаи, салонъ п бнлконъ. Построено яа 55 кв. м., 

солидно отъ камъкъ и тухли. Споразумение до 
К р ъ с т ю М а н ч е в ъ, Гара Гебедже. 
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Х р о н и к а 
Престолонаследникът 

князъ Борисъ и Кирилъ следъ като 
престояли цЬла седмица въ островъ 
КорФу, еж напуснали завчера острова 
и еж заминали за Италия, гдъто ще 
останатъ около единъ месецъ по пр-Ь-
лоржка на лекарите. Въ българия ще 
се завърнатъ въ началота на мъсецъ 
априлъ, 

Следъ общчнечиге избори. 
Всички партии продължиха да се 

изказватъ по произведените общински 
избори и тоя пжть съ още по-голема 
.заинтересованость, понеже тези избо
ри за пръвъ пжть въ България се про
изведоха по пропорционалната избор
на система. Да, всички партии чрезъ 
вестниците се изказаха и както обик-
новенно правятъ, струватъ, изчисля-
ватъ своите грамадни успехи" спро-
ти другите партии и главно спрямо 
частичните и общите опозиционни пе
чалби надъ управляващите. Въ това от
ношение, за жалость, те еж твърде 
своеобразни сметководци, некои отъ 
които ето какъ смьтатъ: „правителс
твото получава по-малко мандата въ 
градскитъ съвети отъ опозицията (це-
лата). Въ името на чие доверие уп
равлява днесъ България коалиционно
то правителство? Очевидно, то нема 
.народното доверие. То управлява Бъл
гария днесъ по волята на Фердинан-
ла противъ волята народна". 

Ако се изхожда не отъ тесногръд
ие партизанство, ние казваме, че по
сочените по-горе сметки и подмята
ния може да бждатъ дело на предвзе
та и н^зомислена работа. Защото 
преди всичко сметката е крива по 
отношение управляющата коалиция сп
рямо другите партии. Ако къмъ цела-
та опозиция тя нема болшинство, то 
къмъ отделните и групи опозициони 
партии болшинството го. има. Днесъ се 
знае, че въ всички градски общини, съ 
незначителни изключения, коалицията 
взема наи-много места. И това, тре
бва да се забележи, става при пропор
ционалната изборна система и при гла
суване, кждето тайната е напълно за 
пазена. Ние требва да правимъ разли- I 
ка между доверие народно дадено пре
ди и сега. И отъ това становище ка
то излизаме, сметката ни показва до
верие не на дребнавите партизанства, 
а.доверие на ония българи и държав
ници, които се стремятъ да се създа ; 
датъ силни политически течения въ 
нашата страна и единъ истински пар-
ламентаризъмъ въ държавата, окржзи-
Т Б и въ общините. 

Споредъ произведените избори . въ 
общинските градски съвети .влизатъ 
лица отъ разни партии. Ето на, това 
насъ ни радва. Вънъ отъ .партизанс- [ 
ките дребнави ежби. има общински де
ла, които ще налагатъ задружно дей-
свие на всички общински съвестници 
и взаименъ контролъ. 

Частно за Варна ние се изка
захме въ м и н а л и я брой на 
вестника. Въ общинския съветъ вли
затъ най-видните хора отъ разните 
партии, Варненските граждани еж до
волни отъ резултата. Сега очакватъ 
дела, полезни дела. 

Прочее, кой, коя партия спечели об
щинските избори ? Ние отговаряме: 
спечели българския народъ, спечели 
България за нейния напредъкъ! 

Парижсчите общински съветници 
ще върнатъ визитата на нашите 
столичани общински съветници презъ 
великденските праздници. Понеже съ 
разкошъ не можемъ да се похвалимъ 
на парижаните, ние ще имъ покажемъ 
нашата дивна природа. Гостите, ще 
бждатъ разведени въ Търново, Пле-

венъ, Чамъ кория и другаде. На тЬх-
но разположение ще има 7-8 автомо
били; ще бждатъ разквартирувани въ 
хотелъ „България" въ София, а бан
кети ще имъ се дадатъ въ градското' 
Казино и въ Военния клубъ. 

Народното събрание 
презъ тази седмица е разгледало по 
важни законопроекти: за подобрение 
на скотовждетото и за земледелските 
камари. Разгледани еж и предложени
ята на варненския народенъ предста
витель г. Ст. Русевъ за изплащане 
на тютюнопродавците конфискувани-
я тютюнъ по аферата Джаферъ Пер-
сиянъ и предложението на народния 
представитель г. Ил. С. Бобчевъ и др. 
за измениние бележката къмъ чл. 228 
отъ закона за устройството на ежди-
лищата. 

Занонопроенгъ за въоръжените си
ли 
въ българия щелъ да бжде наскоро 
внесенъ въ камарата. 

Комисията по изработване. 
проекта за изменение за' пощите, те- ! 
леграфите и телефоните е изменила 
досегашния законъ въ смисълъ, че за 
напредъ нема да има неплатенъ трудъ 
— стажантите ученици ще получаватъ 
по 60 лв. месечна заплата, но пъкч. 
преди постжпване на работа те ще 
бждатъ подложени на изпитъ отъ стра
на на дирекцията. Всички служащи 
ще могатъ да авансиратъ до 7 класъ, 
ако издържатъ за това нуждния из
питъ. Ще се приематъ жени за чи
новнички само едно ограничено число. 

Тия, които иматъ въ спестовната 
каса пласирани повече отъ 2000 лв. 
за напредъ ще получаватъ лихвите 
на двете хиляди, а ще се лишаватъ 
отъ такива само за връхнините. 

Изгубилите спестовните книжки не 
ще се лишаватъ отъ лихви. 

Единичните такси за говорене по 
телефона въ всички градове въ Бъл
гария еж по 1 лв. за минута. 

Заемъть за училищата. 
Въ законопроекта за 20 милионния 

заемъ предназначени за постройки на 
училищни сгради, парламентарната ко
мисия е направила некои изменения. 
Заемътъ ще се сключи при Б. Н. Бан
ка. Вмъква се единъ новъ членъ, по 
силата на който се отменява, както 
нуждата отъ референдумъ по тоя за
емъ, така и внасянето специаленъ 
законопроектъ въ камарата за всеки 
отделенъ заемъ. Допуща се още, що
то бедни общини, които не еж приго
твили средства въ пари или натура, 
да се ползуватъ пакъ отъ заема въ 
който случай или ще бждатъ снабде
ни съ средства за изплащане заема 
отъ държавата, или пъкъ по реше
ние на камарата държавата да напра
ви заема. 

Училище за умствено и телесно 
недоразвити деца. 

Такова училище ЦГБЛО да се открие 
въ София. За тази цель на 24 т. м. 
е имала първото си заседание конфе
ренцията на директорите на проги
мназии гЬ, председателя' на столично
то училищ. .настоятелство, главните 
учители и Софийския градоначалникъ; 
свикана отъ окржжния училищ. ин-
спекторъ, въ която конференция еж се 
обежждали и мерките, които требва 
да се взематъ за предпазване учени
ците отъ пагубното влияние на улич
ните гамени. Сжщата конференция се 
е състояла и е решила да се открие 
въ столицата едно изправително учи
лище, за което ще се ходатайствува 
предъ училищното настоятелство. Сто-
личниятъ градоначалникъ се е съгла-
силъ да се издаде заповедь, съ ко
ято да покани полицейските органи 
въ столицата да дадатъ пълното си 

съдействие на учителите и директори 
те при залавянето на гамените, оби
калящи около прогимназиите, а така 
сжщо и за арестуване на ония уче
ници. които посвщаватъ непозволени 
за тЬхната възрасть заведения. 

Конференцияята е решила още да 
се контролиратъ програмите на кине
матографите, или пъкъ да се построи 
здание, въ което де се инсталира спе
циално за учащата се младежь кине-
матографъ; да се създатъ квартални 
игрища за учениците и да се заси-
лятъ родителско-учителските дружби. 
Конференцията е разгледала и много 
други въпроси и предложения, отно-
сящи се до мерките, що требва да се 
взематъ за предпазване отъ поквара 
учениците въ София. Конференцията 
ще има заседание и на 29 т. м., ко 
гато ще се взематъ некои други ре
шения по този толкова крупенъ въ
просъ, 

За българското параходно дружес
тво. 
Комисията, натоварена отъ министра 
на финансиите да се произнесе по въ-
проса-могатъ ли да се допускатъ да 
участвуватъ въ бълг. параходно дру
жество въ Варна и чужденци, е взе 
ла решение да се почне едно систе 
матично подновяване на сегашния паркъ 
отъ дружествените параходи и увели
чаване на техното число; за тази цель 
вънъ отъ субсидията, която, съгласно 
договара, който ще бжде сключенъ 
между дружеството и държавата, пос-
лЬднята ще дава на първото ежеднев
но, дружеството ще сключи облигаци-
оненъ заемъ отъ нъколко милиона 
лева. комисията още е решила, щото 
за сега да се създаде единъ новъ ре-
йсъ на дружествените параходи до Ро-
тердамъ. 

Опълченска депугация 
Отъ габрово е отишла въ София коя
то ще моли да се възвърнатъ права
та на опълченците отч. IX и X дру
жини, които права еж имали до 1896 г. 

Вълросъть за схизмата 
се подигна и около него се прави го-
лемъ шумъ. Нека сближение между 
българите и гърците се засилва, 
това имъ се диктува отъ техните ин
тереси. Но въпроса за схизмата съз
дава ненавремени разисквания. Подо
бно разискване при днешните момен
ти вреденъ и за двете народности, 
още повече за самите българи въ 
Турция. 

Отъ повдигането на въпроса за се
га схизмата ще печелятъ само младо-
турците за своята политика. 

Народниятъ театръ въ Варна 
Редъ публични събрания презъ ми

налите години, констатирайки нужда
та отъ народенъ театъръ въ Варна, 
уредиха театрално дуржество во| гла-
ве градския кметъ съ цель да се по-
дигне театралното дело въ града " и 
да се подпомогне къмъ ускорява 
не инициативата на общината за по 
строяваме на общинско здание при
годно за модеренъ театъръ. Състави 
се и уставъ на театралното дружест
во, който се утвърди отъ министер
ството, следъ което се избра театра-
ленъ комитетъ, който ржководи дру
жествените работи. 

Научаваме се обаче, че става въп
росъ" да се спре постройката на на
родния театъръ. П'> тоя поводъ длъ-
жимъ да съобщимъ, че въпросътъ е 
твърде деликаТенъ, понеже решение
то за това е добило гражданска сан
кция и въ Управ. комитетъ на теат
ралното др-во влизатъ хора отъ раз
ни партии, бждащи общински съвет . 
ници, които веднажъ поели ангаже-
ментъ, требва да бждатъ по нататъкъ 
внимателни. Ние по принципъ сме 
биле всекога за уредба на народеНъ 

театъръ въ Варна. Въпросъ сме пра
вили за местото и начина на построй
ката на театралното здание. 

Считаме, че и сега само този въп
росъ може да бжде откритъ. Ние сме 
подържали и подържаме, че театрално
то здание требва да бжде само за цель-

. та пригодно и по-далечъ отъ шумътъ 
на файтоните и публиката. 

Родителско учителски срещи. 
Редовно устроява учителското тело при 
IV софийска девическа прогимназия. 
Покрай музикалната часть на срещи
т е се държатъ и подходни сказки и 
реферати полезни за образованието и 
възпитанието на младежьта, както и за 
сближение на Училището съ семейс
твото. На тези срещи се канятъ ро
дителите на ученичките. 

Нема съмнение, че такива срещи 
биха били много полезни и за Варнен-
ци, стига да се уредятъ. 

Концертъ 
е дала „детската музикална китка въ 
София на 27 т. м. подъ уредбата на 
нейния отличенъ ржководитель основ
ния учитель г, Д. Бойчевъ. 

Събрания на 26 т. м. 
Въ Варна еж станали неколко. Г. 

Пасаревъ е говорилъ въ салонъ „Про-
шекъ" по нашето черковно дело; въ 
сжщия салонъ се е състояло събрание 
и на „Червения кръсть". Въ сжщото 
време въ Зала „Съединение" се е 
състояло събрание на дружеството на 
Варненския народенъ театъръ, в ъ ко
ето събрание управит. съветъ е далъ 
отчетъ за дейностьта на дружеството, 
главно по постройката на театрално 
здание, станалъ е изборъ на новъ ко
митетъ и се взели мерки за засил
ване на започнатото дело, особено да 
се оежществи постройката на театрал
ното здание. 

Въ новия комитетъ влизатъ г. г. 
Градския кметъ като председатель по 
право; председательтъ на постоянна
та комисия като подпредседатель по 
право и още 8 души избрани отъ съ
бранието, именно: Ив. Щровъ, Зл. Бръ-
чковъ Д. Перелинговъ, Даскаловъ, Ро- ; 
манчикъ, Ст. Георгиевъ, Стойчо Ива-
новъ и П. Преславски. 

Правителството 
е решило, поради важните законо-про- ' 
екти, които предстоятъ да се разглеж-
датъ, да се свика_ народното събрание 
на извънредна сесия презъ м, Юлий. •: 

За отпразнуване 
100 годишнината отъ рождението на 
многозаслужилия български деецъ по 
извоюване на черковната ни и полити-
часка свобода 'Иларионъ' Макариопол-
ски. народното събрание е отпуснало 
6000 лева1 'за въ случая. 
• Презъ юний се навършва 75-годиш-

нината отъ рождението на незамени
мия български революционеръ В. Лев
ски. Требва и за него да се помисли 
и реши. 

На заслужилите дейци требва да се 
отдава нужното почитание. 

По предложение 
на варненския народенъ представитель 
г. Ст. Русевъ е станало въпросъ въ 
камарата за начина на бракоразводни
те дела, като е било изказано и мне
нието, да се разглеждатъ отъ граждан- • 
ските еждилища. Камарата приела, що
то м-ръ председательтъ въ съгласие 
на св, Синодъ да представи некои ' 
изменения на екзархийския уставъ, 
при духовните еждилища за да се до
пусне защита. 

Стачната на вдгленопачите въ Ан
глия. 
която по своите размери е ненадми
ната още не е свършена. 
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Огмъстилъ си по телевона. 

Ало, кой е тамъ? 
.— Градоначалника. Какво обичате? 
— Тамли е, моля Ви се, пристава Б. ? 
-— Да тука е. 
— Може ли да се яви за малко на 
телефона искамъ да му съобщя нъщо 
важно. 
— Може. но Вий койсте? 
—' :Азъ съмъ редактора на в. „Свътка-
вица". 
— Така ли? — не може да говорите 
тукъ съ Б. говорете въ участока му. 
— Благодаря, господинъ градоначал 
нико(?). — збогомъ. — 

За постройка на градена баня. 
Въ Варна получили премии: I отъ 

2,500 лв. на архит. Г. Куневъ и Ст. 
Ивановъ П-1,500 лв. на архит. Яко-
блевъ и 1000 лв. на архит. Нешовъ. 

Курсъ за електротехници инстала
тори 
открива софийската търговска индуст
риална камара въ столицата отъ 10 
т. м. Курса ще бжде тримъсеченъ без 
платенъ за електротехници инсталото 
ри. За редовни ученици се приематъ 
само гЬзи, които иматъ най-малко пър
воначално образование и иматъ една 
година практика като електроинстала-
тори. Курсътъ ще се ржководи отъ 
електроинженера Хр. Цачевъ. Записва
нията ставатъ въ търговската камара. 

Всеславянски юнашки съборъ. 

Въ Прага се урежда по поводъ 50-
годишнината на Чехското соколско д-во 
пръзъ дните 15, 16, 17 и 18 юний. 

На този съборъ ще вземе участие 
и варненското гимнастиьеско дружес
тво „Черноморски юнакъ" За легити-
мационна карта юнаците играчи пла
щатъ по 7'50 лв., а йе играчите -по 
15 лв. 

Нарастване на Варна. 

Варна бързо нараства и по населе
ние и по застройки. Населението ве
че надминава 37 хиляди, а постройки 
пръзъ текущата година по планове 
има повече отъ 500. 

Нолоьздачить — 
членове на съюзните дружества, по 
разпореждане на министерството на 
вътрешните работи, за напръдъ ще 
плащатъ само по 5 лева годишенъ на-
логъ за правоъздене, а тия колоезда
чи, които не еж членове на някое съ
юзно дружество, ще плащатъ по 20 лв. 
налогъ. 

Съ тази мърка се гони цъльта да се 
засилятъ и добре организиратъ съюз
ните колоездачни дружестаа, които 
пъкъ еж дали ангажиментъ да послу-
жатъ на народната отбрана, като въ 
нужда се явятъ съ собствени колела 
да изпълнятъ службата на военни ко
лоездачи, 

Премьстенъ е 
Варненския окол. училищенъ инспек-
торъ г. П. Михаиловъ въ Бургазъ, а 
на негово место идва такъвъ отъ Сви-
щовъ М. Симеоновъ. 

Апашите. 
Намерили село безъ кучета тръг

нали безъ сопи Апашите въс-
ползувани отъ хлабавостьта на вар
ненския градоначалникъ, започнаха 
безъ свенъ и прекалено да упражняватъ 
своите действия. День не се минава 
да не нема случай на обрано лице. 
Завчера на 1 мартъ презъ ноща неиз
вестни лица еж се вмъкнали въ кж-
щата на г. Стефанъ Георгиевъ въ IV 
уч. и еж му обрали всичките горни 
дрехи. г. Георгиевъ заявилъ своевре
менно на полицията, но всичко напра-
здно. Чудното е че при на личностьта 

на толкова обири, ни една отъ шай-
ките не е заловена. И какъ ще бжде 
заловена когато не е преследвана. Гра
доначалника е заетъ съ други по важни 
работи като напримеръ съ шантана, 
пасапортното отделение и пр. и не му 
остава време да се погриже за крад
ците. 

Казватъ, че една упразнена кжща 
за събаряне въ '1 уч: до зданието на 
Зането е служела за съвещателна зала 
на апашите. Сжседите еж забелезвали 
почти всека вечерь да се навъртатъ 
тамъ разни тъмни личности. Заявено 
е било за това На градоначалника, но 
чудното е, че поставената неколко де
ня наредъ стража нищо не е могла 
да открие. 

Верно ли е всичко това г. Михаиловъ? 

Столичните осноан* учители. 
Ще направятъ презъ великъ-денска-

та ваканция една екскурзия въ Русия. 
Уредено е да участвуватъ въ екскур

зията и учителките. Отъ София екс-
курзиянтите ще потеглятъ въ първия 
день на великъ-денската ваканция, за 
да могатъ да бждатъ за великъ-денъ 
въ Москва. Ще посетятъ сжщо така 
Одеса и Петербургь. Руските власти 
ще направятъ всичко възможно за по 
приятното прекарване на българските 
гости въ Русия. 

Народна подписка за аероплани 
е взета по инициативата на столич
ната преса. 

За Евнсчноградския кей. 
пристигналъ е прожектора, който ще 
служи за осветлението на кея. Про
жектора струва около 20 хиляди лева. 

Литературно утро 
се даде на 4 т. м. отъ учениците въ 
тукашната I мжж прогимназия въ са 
лона на юнашкото дружество за въ 
полза на бедните имъ другари съ 
много намалени цени, -

Симпатични еж подобни инциативи. 
Освенъ благотворителните цели, съ 
техъ твърде много се въздействува и 
върху подигане интелекта и възпита
нието у младежьта. 

Пакъ убийства. 

Още обществото не успокоено отъ у-
бийството на честниятъ държавенъ 
служитель лесничея В. Поповъ, ето 
идва друго убийство на П. Бакаловъ, 
адвокатъ и общински съветникъ въ 
Нова-Загора, единъ отъ лидерите на 
обединените социалисти тамъ. П. Ба
каловъ отишълъ въ Ст. Загора. При-
вечерь тръгналъ къмъ гостилницата, 
кждето обикновенно се хранелъ. Още 
не влезълъ въ гостилницата, чулъ задъ 
себе си вистрели. Три куршума го про
низали и той падналъ обленъ въ кръвь 
Отнесли го въ болницата. Положе
нието му опасно' Почнало се щателно 
следствие. Установено било, че Бака
ловъ е нападнатъ отъ шайки, негови 
политически противници. 

Скръбни, много скръбии еж тия 
факти за честьта и достолепието на 
България! 

Те показватъ, че у насъ все още 
не може да изчезне корупцията и при
митивните нрави, приежщи на дребна
вата партизанщина, те показватъ, че 
все още ние сме твърде назадъ въ 
политическо и културно преуспеване. 

Убийството е грозно престжпление, 
убийството изъ засада е варваризъмъ. 
Никой нема право да отнема животъ. 
Който го върши, най-големъ престжп-
никъ е и требва да отплати съ свое
то престжпление — и той да не сжще-
ствува. 

А за да се избегватъ подобни слу
чаи, нека се работи за политическото 
съзнание у народа, за неговата прос
вета и за обществения моралъ, качес
тва, които требва да има всека дър
жава, която претендира за културность. 

Варна, 20 й февруарий 1912 г. 

До господина Жяко Ив. Жековъ, 
Варненски окр. управитель, 

Копие м-ството на Вжтрешните Ра
боти, отделение изборно и вестниците 
„Свободенъ Гласъ" и „Светкавица".— 
Варна. 

Господине Управителю, 

ТИЯ ДНИ ще Ви бждатъ представени 
отъ Окр. Пост. Комисия, на утвържде
ние, бюджетите на селските общини 
отъ окржга, които г-дата членове на 
последнята — Пост. Комисия, следъ 
като ги държаха 4 месеца, можиха 
да ги окастрятъ и окарикатурятъ. 

Наистина мнението на Пост. Коми 
сия не е задължително за Васъ и Вий 
имате последнята дума по бюджетите, 
нъ, въ всеки случай, искаме да изтък-
немъ и подчертаемъ начина и похва 
тите на т и я жалки останки оть ми 
иалото лемократчиеск> величие по пре-
глеждание и изказване мнението си 
по бюджетите — душата на общините 
и училищата, 

Пост. Комисия не е имала предъ 
видъ нито законоположенията, нито 
положението на общините и уиили-
щата, а безразбарно и по единъ най 
непростителенъ начинъ е кастрила 
бюджетите. Туй ни дава право да 
предполагаме, а туй се и упорито го • 
вори, че тя е държала — Коми 
сията — тия бюджети толкова време 
съ единственната цель да й служатъ 
за предизборно средство и сега, сле'дъ 
погрома въ изборите за окр. съвет
ници на г да членовете и, "използу-
ватъ властьта си и отмъщаватъ на 
ненавистните имъ кметове и с. бир
ници. 

Не малко ни е чудно за поведението 
и на оня представитель на окр. учил. 
инспекция, който е взелъ участие при 
преглеждането на учил. бюджети, и 
който се е съгласилъ съ тия г-да за 

"нарушението на"' правилника за учил. 
настоятелства, току що утвърденъ и 
влезълъ въ сила отъ 1 й януарий т. 
г. по отношение възнаграждението на 
с. бирниците. 

Нима м ството само за кефъ и за 
облагодетелствуване на с. бирниците 
е прокарало положението въ правил
ник^ - да се плаща възнаграждение 
нз с. бирниците, като училищни ка
сиери ? Или г дата отъ Пост. Комисия 
и представителя на учил. инспекция 
еж компетентните и само те иматъ 
изключителното право да познаватъ 
нуждите на общини и училища и да 
превеждатъ както те искатъ нареж 
данията на м ствата въ изпълнение? 

Ще изтъкнемъ само некои по-оче 
биющи неправди и своеволия по бю
джетите : 

Пост. Комисия предвижда въ § 3 
по разходната часть на общинските 
бюджети, като възнаграждение на С. 
бирниците като училищчн кпгиери по 
5 10 лв. възнаграждение, месечно. На 
основание на кой законъ тя меси въ 
тоя § чисто учил. разходи ? И защо тия 
разходи ги зачерква пъкъ отъ бюдже 
тите на секо училище ? И защо най-
сетне непредвижда законния размеръ 
на възнаграждението по правилника и 
последния дава ли й право да го тъй 
намалява? 

На кметове и с. бирници какъ е пред
видена заплата какъвъ редъ, или прин-
ципъ е спазенъ, кога е вършено туй? 

Предишния съставъ на Пост. Коми
сия бе подредила всички общини на 
3 категории: 1 съ бюджетъ до 15000 
лв„ II — до 25000 лз. и III — отъ 
25000 нагоре и напослъдните би дали 
на кмета и с.-бирникъ максималните 
по закона заплати, а сега тъй ли е? 
Като се сравнятъ бюджетите ще се ви
ди, че на с. бирници при общини съ 
15, 17 и 20000 лв. имъ е предвидена 
заплата по 140, 145 лв. а на ония 
при общини съ бюджети 30, 40 и 5000 
имъ еж дадени заплати и такива и 

по долу до 135, па и до 1 месечно. 
Има ли тук! справедливость? Има ли 
тукъ некакъвъ редъ и последовател-
ность и тъй поставена работата немо-
же ли да се предполага всичко? 
. За да не бждемъ отекчителни мис-
лимъ това е достатъчно да илюстрира 
положението на бюджетите. 

За неизлишно считаме, г, управи
телю, да добавиме, че м-вотона.Вжтр.. 
Работи съ редъ окржжни писма, като. 
обрисува положението, отговорностите 
и задълженията на с.-бирниците, е 
предписвало на г. г. окр. управители 
и пост. комисии да предвиждатъ и 
утвърждаватъ максималните заплати 
по общинските бюджети на последни
те — с.-бирниците, обаче сега Пост. 
Комисия не е счела за нужно да се 
съобрази съ туй искание на м-ството. 

Накрай, верваме, г. Управительо, 
като имате предвидъ положението на 
с.-бирниците, отъ които толкова мно
го се иска, техните отговорности и 
гаранции и положението имъ, съ което' 
залезващите звезди на демократичес
кото величие се помжчиха да се га-
врятъ и правятъ политика тъй низко,: 
възмутително и безнаказано, ще пре
махнете тая аномалия и различие въ 
бюджетите и не ще дадете поводъ за 
обтжжването и протакането имъ по
вече, защото те и сега закъснеха и 
спиратъ твърде много общински и учил. 
работи, оставяме. 

Съ отлично почитание: 
С.-Бирнииг. 

Варненстй Сддебень Поисавъ. 

ОБЯВЛЕНИЕ лъ Й23. 
За удовлетворение иска на Коста-

динъ А. Попончевъ отъ с. Кестричъ 
по издадения испълннтеленъ листъ 
№ 750 отъ 15 февруари 905 година на 
II Варненски Мировий Сждъ, противъ 
Василъ П. Попончевъ отъ с. Кестричъ 
за 97 лева 40 ст. обявявамъ, че отъ 
последното двукратно публикуване 
настоящето въ — местния вест-
никъ и въ продължение на 31 дни съ 
правонаддавание въ 24 часа 5 ,,,» ще 
продавамъ публично. 1) Нива въ зе
млището на с. Кестричъ, местностьта 
„ Папазъ — тарла " отъ 8 дек. 2 ара 
при съседи: Димитъръ Попончевъ, Мо-
настирски ниви и наследниците на 
Парашкева Балашевъ. Върху горния 
имотъ има запрещение № 168 909 за 
поржчителство въ размеръ на 1000 лв. 
по следствено дело N5 90/909. Пър
воначална оценка 410 лв. Желающите 
да купятъ имота могатъ да преглеж-
датъ книжата по продажбата и да 
нг.д^аватъ всеки прие... ;твенъ денг :; 
часъ въ канцеларията ми. 

Гр. Варна 6 Февруари 1912 годинх 

III Сждебенъ Приставъ Я. Г. Начевъ 
2—2 

Новоселски Сждебечъ Ппиставь 

Обявление № 1486 

Възъ основание на издаденото опре
деление № 3990 отъ 13<Х 1911 г. на 
Варненский Окржж. Сждъ, обявявамъ, 
че отъ последнето двукратно публику 
вание настоящето въ вестникъ ..Свет 
кавица" и въ продължение на 31 дни 
съ правонаддавание въ 24 часа 5 '/„ 
ще продавамъ публично: 

Една кжща въ с. Асжлъ Бейлий, ед 
ноетажна покрита съ керемиди, съ 
дворно место отъ 8 ара при ежееди: 
Недю Върбановъ, Гани Великовъ, Кос
та Георгиевъ и поляна, съ две стаи, 
дълга 10 метра, широка 6 метра. 

Първоначална оценка 250 лева. 
Желающите да купятъ имота могатъ 

да преглеждатъ книжата по продажбата 
и да наддаватъ всеки приежтетвенъ 
день и часъ въ канцеларията ми. 

с. Новосело 31 Декемв. 1911 год. 
Дело № 7491 1911 год. 
1—2 Сжд. Приставъ: П. В Тивчезъ-



Отр. 4. „СВТ/ТКАВИЦА" Б р о й 92. 

Открива се подписка за IV (1912) година 
НА 

9 Селска Просвгьта 
месечно списание за общественонаучни поминъчни з ания. 

Годишенъ абонаментъ 3 Л Е В А . 

Човгьчество И за II (1912) годишнина на 

библиотека за разпространение науката (д) © ® 
® ® ® между широките народни слоеве. 

Годишенъ абонаментъ 3 лева. 
Заедно списанието и библиотеката се отстъпватъ въ 

България за 5. а въ странство за 6 лева. 
И дв-Ьт-Ь издания ех одобрени отъ Министерството на нар. просвета. 

Редакцията дири деятелни настоятели и изпраща б е з п л а т н о 
(по поискване) пробни книжки, върху кориците на които еж отпеча
тани програмата на изданията и условията за абонирането. 

Абонирането става и чрЬзъ тел.-пощенските станции. 

— Интересно зи лозпрт»! — 
Изпратете единъ левъ въ марки на адресъ: 
сп. Селена Просвета — Нюстендилъ и ще получите книгата: 

ловддата. 
лозари, възползувайте се! 2—3 

Ц ^ Е % ^ Д < * М > . ^ * ^ 

КУРСЪ ПО ДАМСКИ ГОРНИ ДРВХИ 
IV уч. ул. „Колони" № 6. 

Съобщавамъ на интересуващите се, че отъ 15 Сеп
тември съмъ открила 6 месеченъ курсъ по горни 
дамски и детски дрехи. З а курсиянки се приематъ 
госпожици и госпожи срещу 10 лв. месечна такса. 
При ателието си приемамъ и поръчки като: рокли, 
блузи, костюмъ тайори, палта, манта и пр., които се 
изработнап, съ го-тЪмо старание и бързина само съ 

една проба. 

За споразумение: М. МАТЕЕВА 

ЛЮЕЕНЪ ДАНАИЛОВЪ 
бившъ инспекторъ на индустрията, занаятипт и труда 

се установява адвонатъ въ София. 
Приема да завежда и защищава всЪкакви углавни, граждански и 

търговски д^ла. . 
Изготовлява книжа и ходатайствува за добиване общи и специални 
облаги по закона за насърдчение местната индустрия и дава кон

султации по неговото прилагане. 
Зарегистрова търговски и индустриални марки. 
Прави финансови и икономически изучвания. 

Защищава интереси и ходатайствува пръдъ всички административни 
учреждения. 

^ БЮРО: ул. Тетевенска, 4 ДОМЪ: ул. Средна Гора, 51 
(срещу Юрид. Факултетъ). 

инешинъ -^0 

Н е м а вече конски мухи по конете, нема щ ъ р к е л ъ 
и мухи по воловете ; Достатъчно е да иръскати добитъ
ка веднъжъ, за да бъде с п о ^ е н ъ ио вече оть 10 дена. 
Това лекарство е въ употребление отъ земледелците въ 
целия свътъ. Н е м а нужда да се изпитва н е щ о изпитано. 
Побързайте прочее съ поръчките си, ако искате да ра 
ботите съ добитъка си спокойно. Првдставителг. за цгвла 
България Т Ю. Мицовъ — Варна. 

| " - % 
3 1 % 

С К Л А Д Ъ 
ИЬ за велосипеди, велосипедни чаеги и специално ателие за 

поправка ..а велосипеди на 

Колоездачи, 
Нема но солидни, по л-Кки и по еле

гантни велосипеди отъ тия на най-голЬ-
мнта и най-старата въ Европа фабрика 
за велосипеди 

, „ Г Р И Ц Н Е Р Ъ . " 
Продавамъ ги и на срочни изплаща

ния, безплатни поправки Предпочитайте 
винаги най-издържливит-е въ св-Ьта гуми за велосипеди „Континен-
талъ," отъ които имамъ гол-вмъ изборъ; също имамъ въ големъ де-
позитт, всички велосипедни части, които продавамъ съ износни цени 
на едро и дребно. Работа чиста и гарантирана. Приемамъ поръчки 
и изпълнявамъ такива отъ всички краища на царството. 

Достатъчно е единъ опитъ да се увери всеки въ горното. 
На запитвания отгопарямъ веднага 

16—20 Съ ночитание : РУСИ ИВАНОВ.Ъ 

Ш* Щ=А 

моденъ ОБУЩАРСКИ магазинъ 
на 

Яшръ $ергне6ъ = $арка 
У . Л И 1 Д А П Р - Ь С Л А В С К А 

Награденъ съ златенъ медалъ отъ Балканското изложение 
въ Лондонъ. 

Изработватъ се по п о р ъ ч к и всЬкакъвъ видъ 
ОБУША СОЛИДНИ И ЕЛЕГАНТНИ. 

Голгзнъ с ш д ъ на разни ГОТОВИ изработени тукъ обуща. 
П р и с т и г н а х а прочутите Руско Американски галошИ 

трижгълнинъ. '— Р а з н и багажни и р ъ ч н и чанти. 
Разни първокачествени кремове (бои) за обуща. 

I 

и нраи оща. 
Мъжки, женски и детски, черни и цветни всекакъвъ 
видъ най модерни фасони местни, американски и др. 

Изработени отъ I та Българска машинна обущарска 
фабрика въ Габрово 

Ц е н и определени. Продажба въ брой. 

Склада се намира с р е щ у БГлгарската Земледелческа 
Банка въ специалния обущарски магазинъ на 

Матей Недковъ, Варна 
ул. „ Ц а р ъ Борис» ." . 


